
Protokół nr XXI/20 
sesji Rady Miejskiej Węglińca 

w dniu 28 maja 2020 r.  

miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu GiM Węgliniec 

 

O godzinie 13:11 Przewodniczący Rady Wiesław Piechota otworzył obrady 

wypowiadając oficjalną formułę: „Otwieram dwudziestą pierwszą sesję Rady Miejskiej 

Węglińca”. Powitał wszystkich zebranych i poinformował, że w posiedzeniu bierze udział 

czternastu radnych, w związku z powyższym stwierdził, że obrady są prawomocne. 

Obecni: 

1. Wanda Antonina Batog 

2. Waldemar Błauciak 

3. Maria Fedyczkowska 

4. Andrzej Fink 

5. Bogumiła Glonek 

6. Elżbieta Grabowska 

7. Łukasz Kocot 

8. Łukasz Pańków 

9. Stanisław Papież 

10. Jerzy Peroński 

11. Mirosław Piątka 

12. Wiesław Piechota 

13. Dawid Szymczak 

14. Grzegorz Tyrakowski 

15. Marek Wawrzynek 

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 a lista osób zaproszonych i uczestniczących w 

posiedzeniu stanowi zał. nr 2. 

 

Do wskazanego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad, który został przekazany 

wszystkim zainteresowanym wraz z materiałami na sesję (zał. nr 3), Burmistrz Gminy i Miasta 

Mariusz Wieczorek wniósł o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 

nabycia nieruchomości. Więcej wniosków nie było więc radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

 

Przewodniczący oddał głos przybyłej na sesję Dyrektor Szkoły Podstawowej w Czerwonej 

Wodzie Pani Lilli Ławniczak, która w imieniu społeczności szkolnej złożyła wszystkim 

radnym życzenia z okazji Dnia Samorządowca.   

 

Następnie przystąpiono do punktu 3, tj. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH.  Prowadzący 

obrady przypomniał, że tradycyjnie można je składać na piśmie, w trakcie trwania obrad. 

Dodał, że jeżeli będzie to możliwe, ustna odpowiedź zostanie udzielona w dalszej części 



posiedzenia. W przypadku braku takiej możliwości, zainteresowanemu zostanie przekazana 

pisemna odpowiedź. 

 

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad, tj. BLOKU UCHWAŁ. 

Projekty rozpatrzono w następującej kolejności: 

1. w sprawie zmian w budżecie 

Głos zabrał Burmistrz, który odczytał treść uchwały. Odpowiadając na pytanie radnego 

Stanisława Papieża wyjaśnił, że zwiększenie dotacji dla jednostek OSP spowodowana jest 

zmianą osoby zajmującej się obsługą księgową. Więcej pytań nie było. Przewodniczący 

Komisji Gospodarczej Marek Wawrzynek przekazał, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Radni przystąpili do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

Rada podjęła uchwałę nr 316/XXI/20 w sprawie zmian w budżecie (niniejsza uchwała stanowi 

zał. nr 4). 

 

2. w sprawie powołania Skarbnika Gminy i Miasta Węgliniec 

Głos zabrał Burmistrz. Przypomniał, że na ostatniej sesji została podjęta uchwała o odwołaniu 

Skarbnika Gminy, w związku z przejście na emeryturę Pani Jolanty Zawiszy. Przekazał, że po 

rozmowach z Panią Jolantą udało mu się ją przekonać, aby dalej pełniła funkcję Skarbnika. 

Pani Jolanta posiada osiemnastoletni staż na stanowisku skarbnika, współpracowała z radnymi 

pięciu kadencjami , przeszła wiele kontroli, które nie wykazały żadnych naruszeń. Według jego 

opinii jest osobą zdyscyplinowaną, bardzo dobrze wypełniającą swoje obowiązki, dbającą o  

nasze fundusze, dlatego rekomenduje Panią Jolantę na stanowisko Skarbnika. Odpowiadając 

na pytanie radnej Marii Fedyczkowskiej czy nie powinien być ogłoszony konkurs na to 

stanowisko, Burmistrz odpowiedział, że nie ma takiego obowiązku i to w jego kompetencji jest 

dobieranie współpracowników. Dodał, że próbował rozpoznać rynek ale w jego ocenie nie ma 

godniejszej i bardziej doświadczonej osoby na to stanowisko. Nie było więcej pytań więc radni 

przystąpili do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

Rada podjęła uchwałę nr 317/XXI/20 w sprawie powołania Skarbnika Gminy i Miasta 

Węgliniec (niniejsza uchwała stanowi zał. nr 5). 

 

Po zakończonym głosowaniu Burmistrz podziękował Pani Jolancie Zawisza za dotychczasową 

pracę, gdyż nie miał takiej możliwości na ostatniej sesji, jednocześnie podziękował, że zgodziła 



się kontynuować współpracę. Wraz z Przewodniczącym Rady w podziękowaniu wręczył 

kwiaty i tablo.   

 

3. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej przekazał, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Pytań nie było więc radni od razu przystąpili do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

Rada podjęła uchwałę nr 318/XXI/20 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku trybu przetargowego i zawarcie umowny dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne 

(niniejsza uchwała stanowi zał. nr 6). 

 

4. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej przekazał, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Pytań nie było więc radni od razu przystąpili do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

Rada podjęła uchwałę nr 319/XXI/20 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku trybu przetargowego i zawarcie umowny najmu pomieszczenia gospodarczego 

(niniejsza uchwała stanowi zał. nr 7). 

 

5. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości  

Burmistrz przekazał, że w uchwale procedowanej na ostatniej sesji należy zmienić zapis w 

paragrafie pierwszym, z „Ustanowienie nieodpłatnej i nieograniczonej czasowo służebności 

gruntowej na rzecz PKP PLK S.A.” na „Ustanowienie na rzecz każdoczesnego właściciela lub 

użytkownika wieczystego działki”. Konieczne jest to do podpisania umowy. Przewodniczący 

Komisji Gospodarczej przekazał, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Pytań 

nie było więc radni od razu przystąpili do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

Rada podjęła uchwałę nr 320/XXI/20 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości 

(niniejsza uchwała stanowi zał. nr 8). 

 
Następnie przystąpiono do realizacji punktu SPRAWY ORGANIZACYJNE, w trakcie którego, zostało 

przekazane, że komisje nie wypracowały żadnych wniosków. Następnie zapoznano się z 

korespondencją skierowana do rady w okresie międzysesyjnym. 

 

Punkt ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA pominięto, gdyż nie zgłoszono żadnych 

interpelacji ani zapytań. 

 

W punkcie WOLNE GŁOSY I KOMUNIKATY; 

➢ Burmistrz przekazał, że otrzymał informacje, iż czeskie organizacje ekologiczne 

zebrały ponad 13 tysięcy podpisów mieszkańców państwa iberyjskiego i dążą do  

cofnięcia koncesji na wydobycie węgla kamiennego w kopalni w Bogatyni. 

Odczytał treść petycji, która ma zostać wysłana do Przewodniczącej Komisji 

Europejskiej. Petycję mają podpisać wszyscy przedstawiciele samorządów, a  

załącznikiem do niej mają być karty z podpisami mieszkańców powiatu.  

➢ Radny  Marek Wawrzynek przekazał, że według niego, w piśmie kierowanym do 

Przewodniczącej Komisji Europejskiej Pani Ursuli von der Leyen, brakuje zapisu 

mówiącego jak znacząca jest elektrownia dla naszego systemu energetycznego, 

oraz informacji o tym, że transformacja już się rozpoczęła poprzez stworzenie 

Klastra Energetycznego.  

 

➢ Radny Andrzej Fink poruszył temat spotkania Zarządu OSP. Przewodniczący Rady 

przekazał najważniejsze informacje, tj. OSP w Starym Węglińcu przejęła od PSP w 

Zgorzelcu stary samochód pożarniczy, który kwalifikuje się do remontu, z 

zamierzeniem, że zostanie on przekazany przyjaciołom na Ukrainie lub zostanie 

sprzedany zasilając w ten sposób fundusz OSP. Decyzję o tym podjął sam zarząd 

OSP w Starym Węglińcu nie uzgadniając, ani nie informując pozostałych gminnych 

strażaków czy Burmistrza. W między czasie pojawił się pomysł, że ten samochód 

będzie odbudowywany i jako samochód bojowy zostanie na wyposażeniu OSP w 

Starym Węglińcu. Radny Waldemar Błauciak potwierdził, że jednostka OSP w 

Starym Węglińcu nie uzgadniała z zarządem nabycia samochodu, jednak mieli do 

tego prawo. Wciągnięcie samochodu do podziału bojowego zwiększy koszty 

funkcjonowania jednostki. Strażacy podjęli samodzielnie inicjatywę odbudowania 

samochodu, a jakie będą jego losy trudno przewidzieć. Zarząd OSP nie odniósł się 

do przekazanego pojazdu, ponieważ wcześniej o tym nie wiedział. Odpowiadając 

na pytanie radnego Stanisława Papieża o koszty naprawy, przekazał, że ciężko jest 

je oszacować, ale naprawa potrafi przewyższyć wartość samochodu.  

Radny Łukasz Pańków przekazał, że jednostka OSP w Węglińcu otrzymała kilka 

samochód z PSP w Zgorzelcu, które sprzedała a pozyskane środki zasiliły budżet 

jednostki.  

Burmistrz przekazał, że nie byłoby tematu gdyby samochód zgodnie z pierwotnym 

przeznaczeniem został sprzedany lub oddany na Ukrainę. Dodał, że na spotkaniu 



zarządu dyskutowano również o opiniowaniu wniosków i wyjaśniono sprawę 

zakupu środka pianotwórczego. 

 

➢ Głosowano wniosek złożony przez radnego Andrzeja Finka w sprawie złożenia w 

III kwartale przez jednostki OSP sprawozdań finansowych za I półrocze 2020 roku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wanda Antonina Batog, Waldemar Błauciak, Maria Fedyczkowska, Andrzej Fink, Bogumiła 

Glonek, Elżbieta Grabowska, Łukasz Kocot, Łukasz Pańków, Stanisław Papież, Jerzy Peroński, 

Wiesław Piechota, Dawid Szymczak, Grzegorz Tyrakowski, Marek Wawrzynek 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Piątka 

 

➢ Radny Stanisław Papież poruszył temat remontu dróg powiatowych. 

➢ Radny Dawid Szymczak poprosił, w związku z dzisiejszym zdarzeniem drogowym 

w Starym Węglińcu, o interwencję u Zarządcy Drogi Wojewódzkiej 296 i 

Nadleśnictwa w sprawie możliwości przejazdu drogami leśnymi samochodów 

osobowych w szczególnych przypadkach (np. wypadek drogowy, zamknięcie 

drogi). 

➢ Radna Maria Fedyczkowska poruszyła temat wywozu śmieci i usuniętych 

ludmerów. 

➢ Radny Marek Wawrzynek poprosił o interwencję w sprawie przeładowanych 

samochodów przewożących glinę z kopalni w Zielonce, które niszczą nową 

nawierzchnię ul. Piłsudskiego w Węglińcu.  

➢ Radny Dawid Szymczak zgłosił, iż nie działa światło na maszcie sygnałowym 

znajdującym się niedaleko boiska w Węglińcu, które służy jako lądowisko dla 

helikopterów. 

➢ Radny Andrzej Fink zgłosił, że na drodze między Jeleniowem a Czerwona Wodą na 

poboczach są duże uskoki, które należało by wyrównać. Prosi o interwencję w tej 

sprawie u zarządcy drogi. Radny Grzegorz Tyrakowski zgłosił ten sam problem na 

drodze koło Ośrodka Zdrowia w Ruszowie. 

 

           Stwierdzając, że porządek obrad został wyczerpany, o godz. 14:14, Przewodniczący 

Rady oficjalnie zakończył posiedzenie słowami: „Zamykam dwudziestą pierwszą sesję Rady 

Miejskiej Węglińca”. 

 

 

 

  Przewodniczący Rady 

 

 

                                                                                  Wiesław Piechota 

  

 

 

 
Przygotowała:  

Alicja Biardzka 


